

Pembentangan kertas perdana Webinar Antarabangsa Syariah 2020



RA'ES KUPU SB semasa membentangkan kertas perdana pada Webinar Antarabangsa Syariah 2020 berkenaan.

BANDAR SERI BEGAWAN, Khamis, 24 Disember. - Beberapa kesan daripada pandemik COVID 19 yang mengambil tempat khususnya di Negara Brunei Darussalam pada permulaan pengawalan dan penjarakan sosial termasuk penutupan masjid dan surau di seluruh negara, sembahyang tarawih dan hari raya dilaksanakan di rumah-rumah, haji dan umrah ditangguhkan, akad nikah dihadkan dan sebagainya.

Namun dengan bersyukur kepada Allah Subhanahu Wata'ala kerana negara diberikan perlindungan dan keberkatan dengan keadaan yang semakin membaik, membolehkan negara untuk meneruskan kehidupan secara normal dengan beberapa SOP yang ditetapkan.

Berikut antara yang dinyatakan oleh Ra'es Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan (KUPU SB), Dr. Haji Adanan bin Haji Basar dalam pembentangan kertas perdana semasa merasmikan Webinar Antarabangsa Syariah 2020 anjuran Fakulti Syariah, KUPU SB sempena dengan Sambutan Majlis

Konvokesyen Ke-10 KUPU SB berlangsung hari ini bertempat di Dewan Ta'lim, KUPU SB, di sini.

Dr. Haji Adanan dalam kertas perdana bertajuk 'Pengamalan Sunnah Dalam Menjalani Norma Baharu Pasca Pandemik COVID-19' juga menyatakan, segala musibah yang terjadi telah ditentukan oleh Allah seperti yang difirmankan dalam Surah Al-Habib, ayat 22.

Jelasnya, ia perlu dipegang oleh seluruh umat Islam kerana setiap perkara yang berlaku sama ada baik mahupun buruk adalah atas perbuatan hambanya sendiri seperti yang diterangkan dalam Surah Asy-Syura, ayat 30.

Ini tegasnya, termasuk pandemik COVID-19 yang terjadi atas perintah dan izin Allah dan Dia yang berkuasa meneruskan atau menghilangkan pandemik tersebut.

Vaksin langit katanya, sepertimana yang dititahkan oleh Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam boleh diertikan sebagai pendekatan sunnah.

Terdahulu, Dekan Fakulti Syariah KUPU SB, Dr. Haji Noralizam bin Haji Aliakbar selaku Pengerusi Webinar berkenaan dalam ucapan alu-aluan menjelaskan bahawa objektif utama penganjuran Webinar tersebut adalah bagi menjunjung tinggi titah Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam sempena Majlis Ilmu Tahun 1442H bersamaan 2020M dengan tema 'Mensyukuri Ni'mat Kesihatan Sebagai Anugerah Allah', di mana baginda menyampaikan selain daripada mensyukuri limpah kurnia Allah yang telah menyelamatkan kita dan negara dari wabak yang sedang menular, tema tersebut adalah sangat

relevan untuk dibincangkan oleh para ilmuwan yang terdiri daripada para ulama, pakar perubatan dan kesihatan serta juga ahli akademik.

Webinar yang diunggulkan juga merupakan usaha KUPU SB yang berterusan dalam memainkan peranannya ke arah mempertahankan dan menyebarkan ajaran Islam melalui pendidikan perguruan agama kepada umat Islam di negara ini khususnya serta sebagai platform KUPU SB dalam menyebarkan ilmu pengetahuan serta maklumat ke arah pemahaman sudut pandang Islam yang sebenar dalam menghadapi situasi pandemik melalui perbincangan ilmiah dalam kalangan ahli akademik dari dalam dan luar negara.

Webinar yang juga ditayangkan secara langsung menggunakan aplikasi Zoom tersebut membawa tema 'Metodologi Hukum Islam Dalam Menjalani Norma Baharu Pasca Pandemik COVID-19'.

Sebanyak 10 kertas yang dibentangkan termasuk satu kertas perdana, dua kertas utama dan tujuh kertas kerja yang dibentangkan oleh para ilmuwan daripada Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), Universitas Islam Negeri Alauddin Makassar, Indonesia dan Universiti Tun Hussein Onn Malaysia (UTHM).

Webinar tersebut merupakan satu wadah perbincangan ilmiah antara cendekiawan dan pemikiran Islam mengenai isu-isu yang dikenal pasti berkaitan dengan amalan beragama dalam norma baharu pasca pandemik COVID-19 dan seterusnya memberi peluang untuk membentangkan pendekatan-pendekatan metodologi hukum Islam dalam suasana pandemik ini.

Di akhir Webinar ini, adalah diharapkan dapat memberikan kefahaman kepada orang awam

dan pengetahuan tentang metodologi hukum Islam dan kaitan dengan Maqasid Syariah serta kepentingannya dalam menjelaskan lagi tujuan dan hikmah pensyiaran sesuatu hukum sama ada secara keseluruhannya atau sebahagian.

Beberapa kertas kerja yang dibentangkan pada sesi Webinar termasuk kertas kerja bertajuk 'Kawalan Penularan Wabak COVID-19 Menurut Perspektif Siasah Syar'iyah' disampaikan oleh Profesor Madya Dr. Abdurrahman Raden Aji Haqqi dari Fakulti Syariah dan Undang-Undang, UNISSA yang menerangkan bahawa siasah Syar'iyah dapat difahami dengan makna 'Menjalankan pentadbiran awam sesebuah negara Islam mengikut landasan yang menjamin kepentingan atau kebaikan dan mengelakkan keburukan, di mana pengurusan itu tidak keluar dari batas-batas Syari'ah dan dasar-dasar umum'.

Pensyarah Pusat Pengajian

Umum dan Kokurikulum, Jabatan Pengajian Islam, UTHM, Yang Berbahagia Dr. Faisal bin Husein Islam dalam pembentangan kertas kerja bertajuk 'Pencegahan Wabak COVID-19 Menurut Perspektif Siasah Syar'iyah Dalam Konteks Malaysia' membincangkan mengenai usaha kerajaan Malaysia yang pelbagai dalam menyekat penyebaran wabak tersebut.

Sementara Penolong Kanan Profesor, Fakulti Syariah KUPU SB, Dr. Rauf Amin dengan pembentangan bertajuk 'Ijtihad Ulama Mendasari Norma Baharu Mematuhi Syariat Islam' menjelaskan bahawa norma baharu ada tema yang cukup popular digunakan oleh masyarakat dunia dalam menghadapi serangan COVID-19.

Para ulama dunia turut memainkan peranan dalam memberi pelbagai respons terutamanya dalam mengeluarkan fatwa-fatwa keagamaan, di mana terkadang melahirkan respons yang berbeza dari umat Islam.



PEMBENTANGAN Kertas Utama I dari Yang Berbahagia Associate Professor Dr. H. Muammar Bakry.

TAP beri perkhidmatan efisien, efektif kepada majikan



PARA majikan yang baru berdaftar semasa menghadiri jerayawara tersebut yang berlangsung di Dewan Teater, Bangunan Kementerian Kewangan dan Ekonomi.

BANDAR SERI BEGAWAN, Khamis, 24 Disember. - Tabung Amanah Pekerja (TAP) melalui Unit Penguatkuasaan TAP meneruskan lagi jerayawara kepada majikan-majikan yang baru berdaftar.

Jerayawara kepada majikan ini merupakan salah satu inisiatif *reaching out* dalam mempermudah lagi hal ehwal

pengurusan pendaftaran dan pembayaran pekerja-pekerja mereka yang memenuhi pensyaratan Skim TAP dan Skim Caruman Pekerja (SCP).

Seramai 175 majikan menghadiri jerayawara selama dua hari ini. Jerayawara tersebut berlangsung di Dewan Teater, Bangunan Kementerian Kewangan dan Ekonomi,

Commonwealth Drive, Bandar Seri Begawan.

Jerayawara berkenaan menerangkan mengenai tanggungjawab majikan dalam mendaftar dan membayar caruman pekerja-pekerja yang layak, di bawah Skim TAP dan SCP.

Pekerja yang terdiri daripada Rakyat dan Penduduk Tetap Negara Brunei Darussalam yang mencukupi syarat adalah wajib didaftarkan dan dicarumkan ke dalam Skim TAP dan SCP. Ini termasuklah pekerja sementara, pekerja berkontrak, pekerja bergaji hari dan pekerja di dalam tempoh percubaan.

Bagi majikan yang didapati gagal membayar caruman pada waktu yang ditetapkan dan jika disabit kesalahan, di bawah Bab 26, Akta Amanah Pekerja dan Bab 29 Perintah Amanah Pecen Caruman Tambahan 2009, majikan boleh didenda tidak kurang BND3,000 bagi kesalahan pertama; dan tidak lebih BND10,000 bagi kesalahan kedua dan seterusnya.

Jerayawara diteruskan dengan Sesi Taklimat mengenai Tatacara Penggunaan Perkhidmatan Dalam

Siaran Akhbar dan Foto : Tabung Amanah Pekerja

Talian TAP e-Amanah.

Setiap majikan baharu yang berdaftar di Bahagian Pendaftaran Syarikat-Syarikat dan Nama-Nama Perniagaan (ROCBN) juga akan didaftarkan secara automatik ke sistem dalam talian TAP, e-Amanah.

Semasa jerayawara tersebut, majikan turut diberikan tunjuk ajar Tatacara Menggunakan Sistem e-Amanah, seperti mendaftar masuk (*login*), membuat pendaftaran pekerja yang memenuhi pensyaratan, mengemas kini maklumat pekerja dan syarikat, membuat pembayaran caruman Skim TAP dan SCP juga menyemak status pembayaran caruman bulanan pekerja.

Perkhidmatan ini memberikan kemudahan kepada para majikan untuk berurusan melalui dalam talian tanpa perlu mengunjungi mana-mana Kaunter TAP.

Penggunaan secara penuh perkhidmatan dalam talian ini adalah selaras dengan usaha TAP

dalam memberikan perkhidmatan yang efisien, efektif dan mudah kepada majikan.

Selain daripada Sesi Taklimat yang diadakan setiap bulan ini, TAP menerusi Unit Komunikasi juga aktif dalam membarigakan maklumat mengenai dengan skim-skim dan perkhidmatan yang ada, di bawah TAP menerusi pelbagai medium.

Selain itu, TAP juga turut aktif berkolaborasi bersama agensi-agensi yang berkenaan menerusi siri jerayawara yang diadakan di seluruh negara.

Majikan-majikan yang ingin mendapatkan maklumat lebih lanjut mengenai dengan jerayawara tersebut atau ingin mengadakan taklimat bagi pekerja-pekerja mereka atau mempunyai sebarang pertanyaan, bolehlah menghubungi Pusat Panggilan TAP menerusi talian +673 2382800 atau +673 2382929 semasa waktu bekerja atau melalui e-mel ke ask@tap.com.bn.